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Milí sousedé, 
také vás překvapuje, jak le-
tošní letní prázdniny rych-
le utekly? Nebo utíkají stá-
le stejně rychle, ale jenom 
s přibývajícím věkem to vní-
máme citlivěji a jinak? Ne-
vím. Doufám však, že jste 
si červenec a srpen nále-
žitě užili. A právě s koncem 
srpna přichází čas i pro vy-
dání dalšího čísla Novinek 
z Herinku. V něm se napří-
klad dočtete o dokonče-
ní renovace malých histo-
rických objektů v naší obci, 
tedy zvoničky i křížku. Roz-
běhly se i práce na výstavbě 
areálu pumptrackového hři-
ště. Hotové by mělo být do 
letošního listopadu. A vel-
mi jsme přivítali vstřícnost 
společnosti Pekárna Zelená 
Louka, a. s., která obci bez-
platně převede pozemky, na 
kterých, ale nejen na nich, se 
chystáme v příštím roce vy-
budovat nový chodník. Vel-
mi zajímavý a také „svižný“ 
příběh se odvinul kolem no-
vé obecní vyhlášky o dani 
z nemovitosti, kterou schvá-
lilo zastupitelstvo. Přestože 
byly školní prázdniny, zdej-
ší školka neosiřela. Naopak 
v ní probíhal čilý ruch. Nepří-
tomnost dětí využila paní ře-
ditelka se svým týmem a ře-
meslníky k řadě zdařilých 
vylepšení.
Srpnové Novinky z Herinku 
tedy opět nabízejí pestrou 
škálu informací. Doufám, 
že pro vás budou zajíma-
vé. Přeji vám příjemné dny 
a všem dětem hodně štěstí, 
energie a pohody při návratu 
či nástupu do školních lavic.

Váš starosta Karel Zeman

Ú V O D N Í K Sportovní areál  
se už staví

Nová obecní vyhláška 
nejdříve neplatila a teď platí

Česká firma Sportovní pod-
lahy Zlín, která vyhrála ve 
výběrovém řízení, převza-

la staveniště a pustila se do vý-
stavby pumptrackového okru-

„Naše vyhláška tedy 
platí a od 1. ledna 
tak bude platit no-

vá výše daní pro některé nemo-
vitosti v Herinku,“ řekl starosta 
Karel Zeman.

Místní zastupitelé schváli-
li změnu ve vybírání daně z ne-
movitosti po dvanácti letech. Za-
tímco u obyvatel Herinku se její 
výše nemění, průmysloví výrob-
ci a provozovatelé skladů a skla-
dových prostor zaplatí od Nové-
ho roku více. Dosud obec všem 
násobila státem stanovenou zá-
kladní sazbu daně koeficientem 

hu. Nový sportovní areál má být 
podle uzavřené smlouvy hoto-
vý již letos v listopadu. Vznikne 
na pozemku, který je územním 
plánem určen právě k těmto 

účelům. Stát bude zhruba 4 mi-
liony korun. Uměle vytvořený 
okruh s asfaltovým povrchem 
a několika vlnkami a klopenými 
zatáčkami nabídne možnost ak-
tivně trávit volný čas všem, kteří 
vyznávají jízdu na kolech a kolo-
běžkách. „V okolí areálu plánu-
jeme i výsadbu nových stromů,“ 
uvedl starosta Karel Zeman.

	� Milan Hulínský

Zajímavý příběh má nová obecní vyhláška o dani z ne-
movitosti, kterou zastupitelstvo v Herinku schválilo letos 
v červnu. Ministerstvo vnitra (MV) ji nejdříve zamítlo 
s odůvodněním, že obec nemá právo odlišně zdaňovat 
konkrétní nemovitosti. Ústavní soud ji však nakonec 
uznal svým nálezem z 24. července 2023, ve kterém 
posuzoval obdobnou vyhlášku obce Řepov, za správnou. 

2, nyní se bude na uvedené formy 
podnikání vztahovat koeficient 5. 
„Důvodem je, aby finanční podíl 
firem na chodu obce více odpoví-
dal tomu, do jaké míry ji vytěžu-
jí,“ vysvětlil starosta Zeman. Nyní 
putuje každoročně do obecního 
rozpočtu z daně z nemovitosti 
zhruba 2,5 milionu korun. No-
vě by to mělo být ze strany firem 
o dva miliony korun více. Ty chce 
obec využít na hrazení nákladů 
spojených s docházkou zdejších 
dětí do základních škol v okolí.

„Ústavní soud dovodil, že 
pojem „část obce“ ve smyslu zá-

kona o dani z nemovitých věcí, 
ve znění pozdějších předpisů, je 
potřeba ústavně konformně vy-
ložit tak, že touto částí nemu-
sí být pouze souvislá část úze-
mí obce, nýbrž také konkrétně 
označená nemovitost,“ napsal 
v dopise adresovaném obci He-
rink Miroslav Veselý, ředitel 
odboru veřejné správy, dozoru 
a kontroly MV. „Podle Ústavní-
ho soudu představuje zatížení 
vyšším zdaněním pouze určité 
nemovitosti naplnění ústavní-
ho principu samosprávy a sub-
sidiaritu politické moci,“ dodal.

Obce tedy mohou přistou-
pit k odlišné výši zdanění kon-
krétních nemovitostí prostřed-
nictvím místního koeficientu 
za předpokladu, že k tomu ma-
jí ospravedlnitelné objektivní 
a racionální důvody.

	� Milan Hulínský

www.herink.cz
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 � Proč jste si k přestěhová-
ní z Prahy vybrali právě He-
rink?
S manželkou jsme měli v té do-
bě jednoho syna a čekali jsme 
příchod dnes již sedmileté dce-
ry Editky. Bydleli jsme v mém 
malém bytě ze studijních let na 
Hájích. Hledali jsme tedy něco 
většího. V Herinku nám padl do 
oka rodinný domek se zahrád-
kou v horní části obce. Nechtě-
li jsme velký dům, byli jsme oba 
zvyklí bydlet v panelovém domě 
a tísnit se na malých prostorech 
se sourozenci již od útlého věku. 
Po pár letech nám však nestačil 
už ani dům v Herinku a zača-
li jsme zvažovat stěhování, pro-
tože jsme měli na cestě našeho 
třetího potomka, dcerku Matyl-
du. Té je nyní 5 let a narodila se 
už do nového domu, který jsme 
tu koupili naopak v dolní části 
obce, kousek od obecního úřa-
du. Moc se nám tu už od začát-
ku líbí. Vesnice vzkvétala pro 
nás správným směrem, to zna-
mená, že tu bylo dobře rodinám 
s dětmi a že se rýsovaly vyhlídky 
na ještě lepší zázemí v dalších 
letech. A to se také stalo. Vznik-
la tu školka, náměstí, je tu velmi 
příjemná restaurace, pro děti je 
to tu také moc fajn.

 � Čím se vlastně živíte a co 
jste vystudoval?

Martin Suchánek: „Mám rád lidi, smích a zábavu. 
Nemám velké ambice, chci však obci pomoci.“
K rozhovoru jsme tentokrát pozvali Martina Suchánka. Do Herinku se přistěhoval před 
osmi lety z Prahy. S rodinou potřebovali zvětšit životní prostor a zároveň chtěli zůstat 
blízko metropole. A protože mu záleží na tom, v jakých podmínkách žije, a zároveň mu 
aktivita rozhodně nechybí, zapojil se do zdejšího dění. Mimo jiné i jako člen Výboru pro kul-
turu a vzhled obce, který vznikl loni. Společně se Zdeňkem Zachařem a Janou Šteffelovou 
se snaží vytvářet pro zdejší obyvatele příležitosti pro příjemné trávení volného času. „Na 
prosinec chystáme pro všechny překvapení v podobě akce, která tu ještě nebyla,“ říká.

Vystudoval jsem sportovní ško-
lu ATVS Palestra a Pedagogic-
kou fakultu Univerzity Karlovy, 
obor biologie – tělesná výcho-
va. Učitelství jsem se však ni-
kdy nevěnoval. Pracuji ve své 
firmě Squadro, která se zabývá 
poštovními službami, tedy kom-
pletacemi zásilek všeho druhu, 
doručováním letáků do schrá-
nek i tiskem časopisů a letáků. 
Od mládí mám však hodně blíz-
ko k vedení dětí, kroužků, ke 
sportu, k organizování skupin 
lidí. Už léta jezdím na tábory 
jako oddílový a posléze hlavní 
vedoucí. Každoročně pořádám 
vlastní dětský tábor, na který 
i někteří naši sousedé jezdili či 
dosud jezdí. Mám moc rád lidi 
a jejich společnost. Nejsem sa-
motář, neumím si třídit myšlen-
ky někde sám v koutě, rád se stý-
kám s lidmi, povídám si s nimi, 
jak se mají, co dělají, a upřímně 
mě to zajímá. Proto jsem i v po-
sledních volbách chtěl pomoci 
a snažil jsem se přesvědčit míst-
ní, aby šli volit naše zastupitele, 
kteří nás budou reprezentovat.

 � Vy sám však zastupitelem 
nejste…
To máte pravdu. Jsem přesvěd-
čený, že ti, kteří nyní jsou čle-
ny zastupitelstva, mohou obci 
prospět, že to jsou lidé na svých 
místech. Já jsem přijal nabíd-
ku na práci ve Výboru pro kul-
turu a vzhled obce. V něm jsem 
si vzal na starost především po-
řádání nových akcí. Chci obci 
něco dát, přinést něco nového 
a snad se to i daří. V tomto ro-
ce jsme se například začali pra-
videlně setkávat při rekreačním 
volejbalu a uspořádali jsme ta-
ké první ročník orientačního bě-
hu. Nemám žádné velké ambice. 
Mimo jiné i proto, že mám svých 
zájmů a každodenních staros-

tí hodně. Chci však Herinku 
být v rámci svých možností pro-
spěšný a zdejším lidem tu zpří-
jemnit bydlení.

 � Které další akce v obci 
jsou s vaší osobou spojené?
Společně s některými souse-
dy kytaristy pořádáme hudeb-
ní setkání v čase vánočním. Do-
konce jsme již dvakrát zahráli 
v místní hospůdce k večernímu 
poslechu.

 � A co ještě chystáte do kon-
ce letošního roku?
Chystáme na prosinec jedno 
velké překvapení v podobě ak-
ce, která tu ještě nebyla. Ale 
protože to má být překvapení, 
už bych o tom raději nic více ne-
prozrazoval.

 � Jste tajuplný. Můžete ale-
spoň naznačit, o co půjde?
Tak snad jenom, že základem 
bude velké setkání obyvatel. 
Bude to zábavná akce plná hud-
by a tance. Snad se bude lidem 
líbit. 

 � Martine, už jste zmínil, 
že váš čas je naplněný množ-
stvím pracovních i volnočaso-
vých aktivit. Jaké jsou tedy va-
še zájmy?
Jak už jsem říkal, mám moc 
rád lidi, jejich příběhy, radosti 
a starosti. Rád jim naslouchám. 
Naplňuje mě práce s nimi, hlav-
ně s dětmi. Ty mi naplňují život 
a drží mě, jak se říká, stále ve 
formě. Vyznávám všestrannost 
ve sportu. S oblibou si zahra-
ji volejbal, tenis, florbal, fotbal, 
dříve jsem hodně hrál squash. 
Mám v srdci ohýnek a přírodu. 
Když to jenom trochu jde, jez-
dím na výlety do přírody pod 
stan. Je krásné za sebou nechat 
každodenní, často naplánova-
ný život a vzdálit se mu výšla-
pem do lesa či do skal. Nejdu 
tam však nikdy sám, jsou tam 
se mnou buď mé děti, nebo ka-
marádi, se kterými udržujeme 
trampské tradice. Tedy kytary, 
dlouhé pochody, blízký vztah 
k přírodě. Ale rád si někdy za-
jdu i do dražší a kvalitní restau-
race nebo si dopřeji exotičtější 
dovolenou. Nechám tedy druhé, 
aby se naopak oni starali o mě, 
když celé týdny o někoho peču-
ji já. Doufám, že mě lidé vníma-
jí jako nekonfliktního člověka, 
který má rád smích, kamarády 
a zábavu.

(dokončení na další straně)
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Zvonička a křížek před renovací... ...a po jejím dokončení

(dokončení z předchozí strany)

 � Co na Herinku, po těch 
osmi letech života, oceňujete 
a co vám tu naopak chybí?
V Herinku chybí opravdu už jen 
škola a možná snad i nějaký 
krytý prostor pro setkávání lidí 
při špatném počasí. Objektivně 
však pro to bohužel nejsou mož-
nosti. Těší mě, že jako obyvatel 
obce na vlastní oči vidím, jak 
z vesnice o pár domech a nehez-
kých zákoutích se stává krásné 
a udržované místo plné spole-
čenských akcí a zábavy pro růz-
né skupiny lidí, a to včetně ro-
din s dětmi. Rád se do Herinku 
vracím, mám zde plno přátel, 
což jsem v minulých bydlištích 

neměl. V panelové zástavbě ta-
kové blízké vztahy nevznikají.

 � Čeho byste tu chtěl ještě 
dosáhnout?
Jak už jsem uvedl, nemám vyso-
ké ambice. Jsou tu jiní lidé, kte-
ří v zastupitelstvu již nyní dělají 
lepší práci, než bych mohl odvá-
dět já. Mám totiž až příliš mno-
ho závazků a aktivit, než abych 
se mohl spolupodílet na vedení 
obce. K dobrému pocitu mi sta-
čí, že Herinku pomáhám rozví-
jet se směrem, který považuji za 
správný. Mám dobrý pocit z to-
ho, že tu bydlím a že pro souse-
dy občas připravím nebo pomo-
hu připravit nějaké akce, kde se 
mohou setkat a pobavit.

	�  Milan Hulínský

„Opět se do toho pus-
tíme se spolkem 
Sázíme stromy 

a s místními nadšenci. Sázet se 
tentokrát bude podél silnic na 
Radějovice a na Popovičky. Vy-
měníme i uschlé stromy u cesty 
ke kapličce do Višňovky,“ uvedl 
starosta Karel Zeman.

Projekt Sázíme stromy 
(www.sazimestromy.cz) má ce-
lorepublikový dosah. Jeho po-
řadatelé a účastníci sází stromy 

Obec připravuje sázení 
dalších nových stromů

a keře na místech, která pečli-
vě vybírají s obecními úřady 
a dalšími majiteli. Peníze zís-
kávají od firem a do sázení za-
pojují zaměstnance darujících 
firem, ale i místní školy, spol-
ky, dobrovolníky a znevýhod-
něné občany. Spolek funguje 
jako prostředník mezi sponzo-
ry, lesními a okrasnými školka-
mi, městskými úřady a dobro-
volníky. Jeho hlavním posláním 
je obnovovat aleje a vysazovat 

nové, zakládat remízky, dopl-
ňovat stromy do sadů a sázet 
stromy a keře všude tam, kde 
to dává smysl. Záměrem pořa-
datelů je podpořit vědomí, že 
pro přírodu můžeme jednodu-
chým způsobem udělat hodně 
dobrého.

Od roku 2014 se podaři-
lo v České republice vysadit 
23 645 stromů a 17 201 keřů. 
Do projektu Sázíme stromy se 
již zapojilo 19 514 dobrovolní-
ků. 

„Počítáme s tím, že se le-
tošní listopadové sázení usku-
teční ve dvou etapách. První 
bude s dobrovolníky nějaké fir-

Zvonička i křížek  
jsou již zrenovovány

Dva sice drobné, ale velmi zajímavé historické objekty v He-
rinku jsou už po celkové renovaci. Práce skončily v červen-
ci. A zvonička s křížkem díky nim viditelně prokoukly. Úpra-

vy a opravy vyšly zhruba na 300 000 Kč, obec je zaplatila ze svého 
rozpočtu. „V místě zvoničky byla v minulosti náves, požární domy 
a zbrojnice. Nyní tu vede hlavní silnice. Roky se již na obou objek-
tech podepsaly, a proto jsme se rozhodli pro jejich renovaci,“ řekl 
již dříve starosta Karel Zeman. „V okolí obou objektů ještě budeme 
upravovat veřejnou zeleň tak, aby místo působilo příjemně pro ko-
lemjdoucí,“ dodal.

Na letošní listopad připravuje obec pokračování „seriálu“ 
dobrovolnického sázení nových stromů. Za poslední dva 
roky se tímto způsobem rozšířila veřejná zeleň v Herinku 
o sto dvacet stromů. Letos jich má přibýt dalších padesát.

my zapojené do projektu Sází-
me stromy, druhá ve spoluprá-
ci s místními obyvateli, kteří 
budou chtít pomoci,“ vysvět-
lil místostarosta Miroslav Ma-
sopust. „Nechceme postupo-
vat tak, že vysázíme najednou 
třeba tisíc stromů a pak nebu-
de v silách obce a jejích obyva-
tel se o ně postarat. Děláme to 
proto postupně a s rozumem,“ 
dodal starosta Karel Zeman.

Obecní úřad zajišťuje pé-
či o stromy v rámci celkové 
údržby Herinku. Nedávno pro-
to koupil i sedmdesát nových 
vaků na zalévání stromů. „Stá-
le je také možnost, aby si oby-
vatelé stromy v obci adopto-
vali a ve spolupráci s námi se 
o ně průběžně starali,“ připo-
mněl starosta Zeman. V Herin-
ku zatím mají „adoptivní rodi-
če“ zhruba tři desítky stromů.

	� Milan Hulínský

www.herink.cz
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Nejen ve třídách přitom nezůstal „kámen na kameni“.

Ve školce se o prázdninách opravovalo, malovalo a uklízelo.

Školka v létě nespí. 
Jen odpočívá a pilně se připravuje

Vedení obce podporuje záměr obce Popovičky vybudovat novou 
cestu pro pěší, případně i pro cyklisty. Jde přibližně o úsek dlou-
hý 1,2 km, který by právě tyto dvě obce propojil. Byl by pokračová-
ním cesty za kapličkou ve směru na Nebřenice. Cesta má mít zpev-
něný povrch. Celá bude na katastrálním území Popoviček. „Nabídli 
jsme jim maximální vstřícnost a součinnost,“ uvedl místostarosta 
Miroslav Masopust.

Herink má zájem o novou 
cestu do Popoviček

Společnost Pekárna  
Zelená Louka  
daruje obci pozemky  
pro chodníky

Mateřská škola se pro 
děti uzavřela 14. 7. 
2023. Začala tím i vel-

ká příprava na malování. Paní 
učitelky – a za to jim patří vel-
ký dík – samy připravily třídy. 
Obnášelo to sestěhovat náby-
tek, vyklidit skříně, sundat veš-
kerou výzdobu ze zdí, protřídit 
hračky a vzdělávací pomůcky. 
Hloubkový úklid kuchyně si vza-
la na starost naše pečlivá Mar-
tina. Za úklid celé školky patří 
poděkování Veronice.

Všechny matrace, povlaky, 

peřinky a polštáře prošly dez-
infekcí. Stejně tak i hračky. Dá-
le proběhla revize hřiště a za-
bezpečovacího zařízení. Veškerý 
personál byl proškolen v bez-
pečnosti práce.

Po malířských peripetiích 
a úklidu po malířích opět při-
šlo na řadu nastěhování nábyt-
ku a navrácení věcí na svá mís-
ta. Škola je připravená a těší se 
na nový školní rok i na nové zá-
žitky.

	� Za kolektiv mateřské školy 
 Jana Jalovcová

„První etapa výstavby, dlouhá asi 800 metrů, zahrnuje 
prodloužení chodníku k ulici Hlavní směrem na Popo-
vičky, a to až na okraj Herinku. Součástí bude i veřejné 

osvětlení, které tu nyní chybí. V druhé etapě vznikne chodník, kte-
rý bude navazovat na hlavní křižovatku směrem k pekárně. Bude to 
i důležité propojení s Modleticemi a Dobřejovicemi,“ vysvětlil mís-
tostarosta Miroslav Masopust.

Obecní úřad už má pohromadě většinu nezbytných vyjádření 
dotčených institucí a finalizuje se projektová dokumentace. Po je-
jím dokončení bude obec žádat o stavební povolení. Herink už má 
zjištěné dotace na tuto akci, které můžou pokrýt až osmdesát pro-
cent nákladů. „Stavět chceme začít na jaře příštího roku a hotovo 
by mohlo být do jeho konce,“ dodal místostarosta Masopust.

Vedení obce se podařilo domluvit se se zástupci společ-
nosti Pekárna Zelená Louka, a. s. na bezplatném převo-
du pozemků, na kterých je plánována výstavba nových 
chodníků. Zároveň vrcholí práce na jejich přípravě. Je už 
také jednoznačně vytyčena trasa. 

Červená přerušovaná čára označuje plánovanou cestu.

www.herink.cz
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A bavily se opravdu náramně… 

Těsně před prázdninami si děti užily letní piknik. 

Silniční úsek v Herinku si říká o zvýšenou pozornost.

Nebyla nouze ani o pestré a chutné mlsání.

Tři, dva, jedna, start… Jsme 
opět na startovní čáře no-
vého školního roku. Letí 

to. Čeká nás už čtvrtá sezona. Co 
nám přinese, ještě nevíme, ale 
už se můžeme těšit na pravidel-
né aktivity.

Ve školce budou probíhat 
v odpoledních hodinách opět 
kroužky keramiky, angličti-
ny a jógy. Předběžně máme na-
smlouvaný i bazén v Průhonicích 
v hotelu Floret. Kurz plávání při 
dostatečném zájmu rodičů bu-
de probíhat od února do května. 
Pokračovat bude i spolupráce 
s Malou technickou univerzitou 
i s Muzeem Říčany. Dále v rám-
ci přípravy předškoláků, takzva-
né Školy nanečisto, budeme spo-
lupracovat se Základní školou 
Modletice.

Zprávy  
z naší školky
Nový školní rok 
klepe na dveře

Hned v září nás přijede na-
vštívit divadlo paní Hruškové 
s programem inspirovaným bás-
němi Jiřího Žáčka.

Podařilo se nám získat grant 
z Operačního programu Jana 
Amose Komenského na inova-
tivní vzdělávání. Většinu finanč-
ních prostředků z něj budeme 
směrovat do výletů a návštěv za-
jímavých míst našeho kraje. Ná-
padů a inspirací je mnoho.

Na závěr mi nedá se ješ-
tě ohlédnout za poslední akcí 
minulého školní roku – pikni-
kem u kapličky. Doufám, že na 
vás z obrázků dýchne pohoda 
a krásný letní den. A hlavně to, 
že nám bylo společně dobře a že 
jsme si to užili.

	� Za kolektiv mateřské školy 
 Jana Jalovcová

Protihluková stěna  
je stále ve hře

Upozornění pro řidiče

Ředitelství silnic a dálnic (ŘSD) stále počítá v sousedství 
Herinku s výstavbou protihlukové stěny, jestliže hladiny 
hluku při provozu automobilové dopravy po plánované 
dostavbě a zprovoznění Pražského okruhu překročí hy- 
gienické limity. Uvedli to jejich představitelé při pracov-
ním setkání se starostou Karlem Zemanem.

„V ŘSD běží přípravné práce pro případnou výstavbu stě-
ny. Až se dostaví dálnice D3 a okruh v okolí Herinku, což 
nebude zřejmě dříve než za deset let, provedou se nová 

hluková měření. V návaznosti na jejich výsledek padne rozhodnu-
tí o případné výstavbě,“ upozornil starosta Zeman. „Naším trvalým 
zájmem je, aby ŘSD postavila protihlukovou stěnu,“ dodal. Zároveň 
řekl, že pokračování výstavby Pražského okruhu nedaleko Herinku 
je na samém počátku. ŘSD totiž teprve začalo vykupovat pozemky.

V souvislosti se zahájením nového školního roku žádáme 
všechny řidiče, aby věnovali zvýšenou pozornost průjezdu ob-
cí. Zvláště pak v blízkosti přechodu pro chodce u autobusové 

zastávky, odkud ráno odjíždějí zdejší děti do škol v okolí. Děkujeme 
za pochopení. � Obecní úřad Herink

www.herink.cz
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Z historie obce
Herink byl osídlený již ve starší době železné

Pravěká osada se nacházela 
v místech, kde dnes Praž-
ský okruh přetíná most 

silnice K Herinku. Základní ob-
živou zdejšího obyvatelstva už 
tehdy bylo především zeměděl-
ství. „Doprovázela je řada řeme-
sel a dalších činností, například 
těžba rud. Zároveň se v tomto 
období rozvíjí dálkový obchod, 
který umožňuje společenské eli-
tě pořizovat luxusní zboží,“ píše 
ve své knize Jana Šteffelová.

Archeologové provádějící zá-
chranný výzkum před výstavbou 
Pražského okruhu zde, na okraji 
Herinku, nalezli pozůstatky vel-
kých dřevěných domů a několika 
polozemnic i dalších zahloube-
ných staveb. Ty mohly sloužit na-

příklad pro uchovávání obilí ne-
bo jako odpadové jámy.

„Prosté zemědělské osady 
starší doby železné se skláda-
ly obvykle z několika obdélní-
kových chat trámové či kůlové 
konstrukce s vchodem na jed-
né z delších stran. Vedle nich 
mohly stát polozemnice, které 
sloužily jako obydlí nebo dílny, 
a další hospodářská zařízení, 
jako byly pece, stodoly, zásob-
ní jámy a další,“ vysvětluje Jana 
Šteffelová. Jejich obyvatelé by-
li zemědělci, pěstovali pšenici, 
ječmen, proso i čočku. K tradič-
nímu chovu ovcí, skotu a vep-
řů přibývá v této době, poprvé 
v našich dějinách, kur domá-
cí. Ten se k nám dostal snad dí-

ky výbojným stepním kmenům 
z východu.

Dávní obyvatelé Herinku 
nám po sobě zanechali také ke-
ramiku, zbytky uhlíků v ohni-
štích a píckách, ale i skleněný 
žlutý korál s modrobílými oč-
ky. „Stejné korálky jsou k vidě-
ní na zámku v Nižboru, kde síd-
lí informační středisko keltské 
kultury. Můžeme tedy usuzovat, 
že první obyvatelé Herinku byli 
Keltové, nebo byli s Kelty v ob-
chodním kontaktu, ať už přímo, 
nebo zprostředkovaně,“ doplni-
la Jana Šteffelová.

	� Milan Hulínský

První stopy osídlení na území Herinku, skutečně doložené 
archeologickými nálezy, jsou z období poloviny  
6. až poloviny 5. století př. Kr., tedy ze starší doby železné. 
I o tom se můžete dočíst ve velmi zajímavé knize Jany 
Šteffelové s názvem „Co je to Herink?“, která je k dostání 
na obecním úřadě. S odkazem na tuto knihu a s laska-
vým svolením autorky vznikl i tento text.

Rekonstrukce vesnice  
z doby železné v Buštěhradě.

Keltský žlutý korálek  
s modrobílými očky.

Místo, kde se nacházela pravěká osada.

www.herink.cz
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Zajistěte si aktuální zprávy z obce
Stačí, když se zaregistrujete prostřednictvím velmi jednodu-

chého formuláře na webových stránkách obce (www.herink.cz) 
 k zasílání SMS zpráv do svých mobilů nebo e-mailů. Mohou 

tak k vám velmi rychle putovat zprávy například o nedostupnosti 

služeb, jako je odstávka elektrické energie, vody a dalších, infor-
mace o chystaných kulturních a společenských akcích, nebo o mi-
mořádných událostech, jako jsou povodně, smogová situace apod.

 � OBECNÍ ÚŘAD HERINK
Do Višňovky 28, 251 01 Herink
E-mail: ou@herink.cz
www.herink.cz
Kontakty:
OÚ – 323 637 185
Iveta Drazdíková, referentka – 602 608 798
Karel Zeman, starosta – 602 608 889
Miroslav Masopust, místostarosta – 777 689 311

Úřední hodiny
Pondělí 9:00–11:30 a 13:00–17:00
Středa  9:00–11:30 a 13:00–17:00

 � OBECNÍ POLICIE
313 035 500, 739 156 156

 � OBCHOD HERINK
Budova OÚ, Do Višňovky 28
Otevírací doba:
Po–pá  7:00–18:00
So–ne  8:00–16:30

 � POŠTA DOBŘEJOVICE
Kontakt: 
954 225 170
Otevírací doba:
Po 11:00–12:00 a 13:00–18:00
Út   8:00–12:00 a 13:00–15:00
St 11:00–12:00 a 13:00–18:00
Čt   8:00–12:00 a 13:00–15:00
Pá   8:00–12:00 a 13:00–15:00

 � STODOLA HERINK
Otevírací doba:
Ne–čt  11:00–22:00
Pá–so  11:00–23:00

 � ZÁSILKOVNA HERINK
ČESKÉ PLOTY s.r.o
Do Višňovky 10, Herink
Po–pá 8:00–17:00

 � Z-BOX
Na Návsi 400, Herink
Po–ne Nonstop

Důležité kontakty

www.herink.cz
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